
Folketingets Udvalg for Fødevarer, 
Landbrug og Fiskeri

København, den 23. januar 2009
Sagsnr.: 14730

Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 12. januar 2009 
stillet følgende spørgsmål nr. 162 (Alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er 
stillet efter ønske fra Per Clausen (EL).

Spørgsmål 162:

”Ministeren bedes redegøre for, hvorfor Plantedirektoratet endnu ikke har 
færdigbehandlet en henvendelse fra Økologisk Landsforening fra foråret 2007 om at 
indføre et krav om at økologisk væksthusproduktion skal foregå i husets bundjord.”

Svar:
Økologisk Landsforening har sammen med det øvrige væksthuserhverv siden efteråret 
2007 været med til se på, hvordan et samlet regelsæt fremover bør se ud for den 
økologiske væksthusproduktion. Dette er sket i Plantedirektoratets Udvalg for Kontrol 
med Økologisk Jordbrugsproduktion.

Til brug for arbejdet har Plantedirektoratet også indhentet oplysninger fra Det 
Jordbrugsvidenskabelige Fakultet (DJF) ved Aarhus Universitet. Erhvervet er senest 
den 5. januar 2009 kommet med bemærkninger til arbejdet.
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Jeg har bedt Plantedirektoratet om at udarbejde en samlet redegørelse om økologisk 
væksthusproduktion. Jeg vil derfor vende tilbage til spørgsmålet om nogle uger.

Eva Kjer Hansen

/Christina Rughede


